

Émulation de la Dentition Naturelle: Les Défis en Implantologie Contemporaine.

Conférencier



Dr Oliver C. Pin-Harry, DDS, MS, Cert. Prosthodontics, FRCD(C) a obtenu son doctorat en chirurgie dentaire en 1997 de l'Université de Montpellier, en France. Après neuf ans de pratique généraliste privée en Ontario, il entreprend des études post graduées à l'Université de Caroline du Nord à Chapel Hill. Il y obtient un certificat et une maîtrise

des sciences en Prosthodontie en 2011. Le Dr Pin-Harry a reçu plusieurs prix et distinctions dont une bourse de recherche de l'American College of Prosthodontists. Il parle régulièrement à des congrès et à des cercles d'études au Canada et aux États-Unis. Sa clinique privée, Burlington Prosthodontics, dont il est le propriétaire, est maintenant dédiée à l'implantologie et à la dentisterie esthétique et reconstructive. Il est Fellow du Royal College of Dentists of Canada, Diplomate de l'American Board of Prosthodontics, Fellow de l'American College of Prosthodontists. Il est aussi professeur adjoint en prosthodontie à l'Université de Caroline du Nord à Chapel Hill.

Agenda

Date: Vendredi, le 20 janvier, 2017

Heure: 8h00 - 9h00 Inscription et déjeuner
9h00 - 12h00 Présentation

Lieu: **InterContinental Montreal
Salon Saint-Pierre**
360 Rue Saint-Antoine Ouest
Montréal, QC H2Y 3X4

Frais: Gratuit

Crédits FC: 3 (fourni par DENTSPLY Implants)

RSVP: **Vendredi, le 13 janvier 2017**
PLACES LIMITÉES

Pour vous inscrire ou obtenir plus d'information sur ce programme, veuillez appeler le Dre Romina Perri au 450-926-8100 ou par courriel à r.perri@bellnet.ca

Le succès en thérapie implantaire contemporaine est mesuré au-delà de l'osséointégration. Les patients d'aujourd'hui se présentent avec des attentes élevées, voire irraisonnables, déclenchées par les médias et la publicité. Il est souvent prévu qu'une reconstruction implanto-portée puisse procurer les mêmes résultats fonctionnels et esthétiques que la dentition naturelle saine.

Les dentistes et les spécialistes jouent un rôle essentiel dans le diagnostic, planification et traitement des patients, bien souvent dans un environnement de collaboration pluridisciplinaire. Les facteurs de risque et les limites spécifiques de chaque patient doivent être identifiés avant le traitement. Les défis se présentent à plusieurs niveaux: la décision d'extraire une dent, la planification de la position idéale de l'implant avec l'esthétique en vue, l'anticipation du profil d'émergence péri-implantaire. Une emphase particulière sera dédiée à l'utilisation et le rôle des restaurations provisoires pour développer l'architecture gingivale.

La dentition saine et naturelle demeure la référence ultime de la fonction et l'esthétique par excellence. Par conséquent, le but dans la thérapie implantaire, et probablement une quête insaisissable, est d'imiter la dentition naturelle. En dépit de progrès considérables des protocoles de traitement, nous sommes toujours confrontés à certains défis difficiles sans solutions idéales. Un format enrichi de cas cliniques sera présenté afin de fournir un aperçu des modalités de reconstructions implanto-portées tout en reconnaissant les difficultés rencontrées.

Les objectifs du cours sont les suivants:

- Comprendre l'aspect individuel de l'esthétique dentaire et gingival.
- Se familiariser avec le rôle des restaurations provisoires dans la formation de l'architecture des tissus mous.
- Comprendre l'enregistrement précis et le transfert du profil d'émergence implantaire.



DENTSPLY Implants se consacre à de nouvelles connaissances, cependant, certaines présentations peuvent contenir du matériel controversé. Le parrainage par DENTSPLY Implants n'implique pas forcément l'approbation des philosophies, procédures et produits présentés.

Dentsply Sirona, Inc. est un fournisseur reconnu par ADA CERP. ADA CERP est un service de l'American Dental Association pour aider les professionnels dentaires en identifiant des fournisseurs de formation continue de qualité. ADA CERP n'approuve pas et n'appuie pas ni les cours ou instructeurs individuels et ne s'implique dans l'acceptation des heures de crédits par les conseils de dentisterie. Dentsply Sirona, Inc. attribue 3 crédits de formation continue pour cette activité. Des préoccupations ou des plaintes concernant un fournisseur de crédits de formation peuvent être adressées au fournisseur ou à la Commission pour la reconnaissance continue des fournisseurs de l'éducation ADA.org/CERP. Dentsply Sirona, Inc. est également un fournisseur de PACE AGD approuvé (208218) pour FAGD / MAGD crédit. Période d'acceptation 05/2014 - 06/2018.

ADA CERP® Continuing Education Recognition Program

En collaboration avec:



Emulating The Natural Dentition: Challenges in Contemporary Implant Therapy

Speaker



Dr. Oliver Pin-Harry, DDS, MS, Cert. Prosthodontics, FRCD(C) received his DDS in 1997 from l'Université de Montpellier, France. After nine years of private general practice in Ontario, he returned to graduate school for specialty training in Prosthodontics at the University of North Carolina, Chapel Hill, USA, earning a Certificate and Master of Science Degree in Prosthodontics in 2011. Dr. Pin-Harry received numerous awards and accolades while in the US including the Research Fellowship Award from the American College of Prosthodontists. He is the owner of Burlington Prosthodontics, a referral-based practice, dedicated to Dental Implants, Esthetic and Reconstructive Dentistry. The facility, located in Burlington, Ontario, is also home to the Burlington Prosthodontics Study Club, with a mission to nurture excellence in continuing dental education. Dr. Pin-Harry is a Fellow of the Royal College of Dentists of Canada, a Diplomat of the American Board of Prosthodontics, a Fellow of the American College of Prosthodontists. He is an appointed examiner in Prosthodontics for the Royal College of Dentists of Canada and serves as Adjunct Assistant Professor in the department of Prosthodontics at the University of North Carolina at Chapel Hill.

Agenda

- Date:** Friday, January 20, 2017
- Time:** 8:00 - 9:00 am Registration and breakfast
9:00 am - 12:00 pm Presentation
- Location:** **InterContinental Montreal
Salon Saint-Pierre**
360 Rue Saint-Antoine Ouest
Montreal, QC H2Y 3X4
- Tuition:** Complimentary
No refunds will be issued as this is a tuition-free course.
- CE credits:** 3 hours (provided by DENTSPLY Implants)
- RSVP:** **Friday, January 13, 2017**
Limited seats
For more information or to register, please contact Dr. Romina Perri at 450-926-8100 or r.perri@bellnet.ca

Success in contemporary implant therapy is measured beyond the yardstick of osseointegration. Today's patients can present with high or even unreasonable expectations triggered by media and aggressive advertisement. It is often expected and assumed that an implant reconstruction should provide the same functional and aesthetic results as the healthy natural dentition over a lifetime. Dentists and Specialists play an essential role in informing evaluating and ultimately treating patients, often in a collaborative interdisciplinary environment. Risk factors and specific limitations of each patient must be identified to set adequate expectations prior to treatment.

Challenges present at multiple levels while navigating the interdisciplinary aspect of implant therapy, deciding to extract or restore a tooth, planning the ideal implant position with aesthetics in mind, managing the healthy malpositioned osseointegrated implant, anticipating peri-implant issue contours following extractions and augmentation, including provisional restorations to develop the gingival architecture, selecting the loading protocol, accounting for risk factors and anticipation of the outcomes that are expected by the patient.

The healthy natural dentition remains the "gold standard" when measuring function and aesthetics. Therefore, the ultimate goal in implant therapy, and probably an elusive quest, is to emulate the natural dentition. In spite of tremendous advances in evidence-based treatment protocols and technology, we are still confronted with tough challenges without ideal solutions. An enriched clinical format of case reports will be presented to provide a broad overview of contemporary implant reconstructive modalities while recognizing challenges encountered.

Upon completion of this program participants will:

- Understand the individual aspect of dental and gingival esthetics
- Become familiar with the role of provisional restoration in developing soft tissue architecture
- Understand the accurate registration and transfer of the implant emergence profile



DENTSPLY Implants is committed to new and innovative knowledge, however sponsorship by DENTSPLY Implants does not necessarily imply endorsement of a particular philosophy, procedure or product.

Dentsply Sirona, Inc. is an ADA/CERP recognized provider. ADA CERP is a service of the American Dental Association to assist dental professionals in identifying quality providers of continuing dental education. ADA CERP does not approve or endorse individual courses or instructors, nor does it imply acceptance of credit hours by boards of dentistry. Dentsply Sirona, Inc. designates this activity for 3 continuing education credits. Concerns or complaints about a CE provider may be directed to the provider or to Commission for Continuing Education Provider Recognition at ADA.org/CERP. Dentsply Sirona, Inc. is also an AGD approved PACE provider (208218) for FAGD/MAGD Credit. Acceptance period 05/2014 - 06/2018.

ADA CERP® Continuing Education Recognition Program

Co-sponsored by:

